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Forslag til folketingsbeslutning om en forbed- 
ring af  arbejdssikkerheden inden for forsvaret. 

(Beslutningsforslag nr. B 15). 

Forslag til folketingsbeslutning om værneplig- 
tiges ret til at forblive i det offentlige sygesik- 
ringssystem og beholde deres sygesikringsbevis. 

(Beslutningsforslag nr. B 16). 

Forslag til folketingsbeslutning om ændring af  
den militære straffelov. 

(Beslutningsforslag nr. B 17). 

Forslag til folketingsbeslutning om værneplig- 
tiges ret til og mulighed for selv at tilberede deres 
mad på tjenestestederne. 

(Beslutningsforslag nr. B 18). 

Skriftlig fremsættelse afforslag: 

Agerschou (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

hermed tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om dagpenge 

ved sygdom eller fødsel. 
(Lovforslag nr. L 84). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Agerschou (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

hermed tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om børnetil- 

skud og forskudsvis udbetaling afbørnebidrag og 
lov om en børnefamilieydelse. 

(Lovforslag nr. L 86). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Bente Juncker (CD): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

hermed tillade mig at fremsætte: 
Forslag tilfolketingsbeslutning om ændring og 

ophævelse af  formuebeskatningen af  personer. 
(Beslutningsforslag nr. B 21). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 

ledsager beslutningsforslaget, og anbefaler det 
til Tingets velvillige behandling. 

Pelle Voigt (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om indførelse 

af  en uajhængig ombudsmandsinstitution inden 
for forsvaret. 

(Beslutningsforslag nr. B 14). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Pelle Voigt (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om en forbed- 

ring af  arbejdssikkerheden inden for forsvaret. 
(Beslutningsforslag nr. B 15). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Pelle Voigt (SF): 
Som ordfører for forslagssstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om værneplig- 

tiges ret til at forblive i det offentlige sygesik- 
ringssystem og beholde deres sygesikringsbevis. 

(Beslutningsforslag nr. B 16). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Pelle Voigt (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om ændring af  

den militære straffelov. 
(Beslutningsforslag nr. B 17). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Pelle Voigt (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om værneplig- 

tiges ret til og mulighed for selv ai tilberede deres 
mad på tjenestestederne. 

(Beslutningsforslag nr. B 18). 
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Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 
ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Anden behandling af lovforslag nr. L 75: 
Forslag til lov om ændring af  lov om valg til 

Folketinget. (Omkostningstillæggets regulering, 
nyt pristal). 

Af Svend Jakobsen (S), Knud Østergaard 
(KF), Lilli Gyldenkilde (SF), Povl Brøndsted 
(V) og Poulsgaard (FP). 

(Fremsat 26/10 88. Første behandling 2/11 
88). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Forhandling 

Glistrup (FP): 
Det foreliggende forslag har givet anledning 

til nogle gevaldige misforståelser i offentlighe- 
den, og derfor må det være rigtigt her fra Folke- 
tingets talerstol klart og tydeligt at fastslå og 
udråbe, at dette forslag ikke indebærer, at Fol- 
ketingets medlemmer får én øre i lønforhøjelse. 
Det indebærer ikke, at skattereglerne for folke- 
tingsmedlemmer bliver ændret så meget som en 
babydøjt. Det er fuldstændig præcis de samme 
regler, der gælder, når dette lovforslag er vedta- 
get, som dem, der gælder, før lovforslagçt er 
vedtaget, og derfor har den offentlige debat, der 
har været om dette forslag, intet, absolut intet, 
at gøre med de meget beskedne realiteter, der er 
i forslaget. 

Når man nu har fået fastslået, hvad forslaget 
ikke drejer sig om, var det måske passende til 
offentlighedens orientering at repetere fra for- 
slagets ellers særdeles overskuelige bemærk- 
ninger, hvad det i grunden går ud på. 

Det går i al sin enkelhed ud på, at man inden 
for et helt andet område, et meget specielt og 
meget teknisk område, foretager en ren og skær 
teknisk tilpasning. Forholdet er det, at der i den 
gældende lov står, at folketingsmedlemmer 
skal reguleres efter et pristal, som har sin basis i 
januar 1980. 

Den målestok, den alen, som man hidtil har 
anvendt, har Folketinget nu besluttet at ændre 
til en meter, nemlig at man skal have udgangs- 
punkt i januar 1988. Man måler altså på en helt 
anden måde end den måde, man hidtil har målt 
på, men der bliver selvfølgelig hverken en kor- 
tere eller længere afstand eller et større penge- 
beløb, fordi man går over til at bruge en anden 
måleenhed, men selvfølgelig skal folketings- 
medlemmer ikke have den særstilling og det 
privilegium frem for alle andre, at de skal kun- 
ne regne med et andet pristal end det, der gæl- 
der for andre grupper i befolkningen. 

Dette forslag går ud på at ligestille folke- 
tingsmedlemmer med hele den øvrige befolk- 
ning, og de skal nu altså regne med den måleen- 
hed for pristallet, der hedder, at pristallet har 
udgangspunkt i januar 1988. Det er en ligestil- 
ling af folketingsmedlemmer med andre, og der 
er bestemt ikke noget som helst om, at folke- 
tingsmedlemmer skal have nogen som helst pri- 
vilegier. 

Når der er gået røg af noget, der knap nok er 
en brand, beror det jo på, at man har blandet 
dette sammen med en helt, helt anden sag, som 
Folketinget som sådan ikke har haft nogen ind- 
flydelse på, nemlig at Ligningsrådet har truffet 
en tåbelig beslutning her for en halv snes dage 
siden, idet det har fundet på at sige: Nu skal vi 
lave beskæftigelsesterapi for alle mennesker 
ude omkring i de lokale skattevæsener, for nu 
skal vi kunne skrive til enhver lønmodtager -  
og dem har vi en del af her i landet -  at de skal 
indsende alle deres bilag for de sidste 5 år. Var 
der noget med, at I førte en telefonsamtale for 
4V2 år siden med moster i Grønland, eller var 
det med et eller andet firmas forretningsforbin- 
delser? Når I nu kørte mellem Sønderborg og 
Haderslev for 3 år siden, var det så en privattur, 
eller var det en tur af andre grunde? Når I nu 
har spist et måltid i forbindelse med jeres arbej- 
de, drak I så en flaske rødvin for meget, sådan 
at der var tale om noget, som skulle ind på pri- 
vatkontoen i stedet for over standardfradrag? 

Denne fuldstændig stjernetossede tåbelig- 
hed fra Ligningsrådets side, der betyder, at man 
nu skal kunne genere de borgere, man ikke kan 
lide, måske fordi de holder af præsten i ved- 
kommende kommune, eller ikke holder af præ- 
sten i vedkommende kommune, eller hvad der 
nu deler folk ude lokalt, idet de pludselig skal 
til at stå skoleret og rejse ind til købstaden til et 


